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 “Het is belangrijk dat we het landelijk gebied goed op 

de kaart zetten en op de kaart houden. Met relevante 

partners.” 

“Voor het landelijk gebied is samenwerken cruciaal.”

 
Berend Potjer, IPO vice voorzitter

Bestuurlijke Adviescommissie Landelijk Gebied

Op 21 juni vond in landgoed Mariënwaerdt  in Beesd de Bestuurlijke Top Landelijke 

Gebied plaats. Op uitnodiging van het Interprovinciaal Overleg kwamen bestuurlijke 

vertegenwoordigers van alle belangrijke spelers uit het landelijk gebied bijeen om ‘De staat 

van het landelijk gebied’ met elkaar te bespreken.  Er is een gespreksagenda gemaakt 

om te bespreken met de nieuwe bewindspersonen, waaronder van Landbouw, Visserij, 

Voedselzekerheid en Natuur (LVVN) en woordvoerders Tweede Kamer. Ook was er volop 

ruimte in het programma om zowel enthousiasme als zorgen uit te spreken over de koers 

van het nieuwe kabinet voor het landelijk gebied. 

Levendig gesprek

“Ik ben niet van het ‘ja maar’, maar van het ‘en toch’. Hoe zorgen we dat we uit het 

cirkelen om elkaar heen komen en durven te zeggen: we moeten dingen op een 

andere manier aanpakken. Dan gaat het erom dat je de solidariteit met elkaar zoekt, 

omdat je met elkaar verder moet. Dat is een transitie: urgentie om van hier naar daar 

te gaan. 

Jaap Smit, voorzitter IPO
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In verschillende gespreksrondes werd ingegaan op de wisselwerking tussen economie en 

natuur, werken aan de toekomst en levende gemeenschappen. Dit gesprek is nog niet 

afgerond, concludeerden de deelnemers aan het eind. Maar eens te meer is duidelijk 

dat veel partijen op heel veel verschillende manieren belang hebben bij een gezond en 

krachtig landelijk gebied. Als beschermer, inwoner, investeerder, ondernemer of recreant. 

Dit rechtvaardigt een blijvende investering. Vooral op het kleinschalige niveau van gebieden 

kunnen complexe vraagstukken in samenhang worden opgelost. Daar kennen de mensen 

elkaar en is er een gemeenschappelijk belang. Talloze initiatieven door heel Nederland 

bewijzen al dat het kan. De overheid moet vooral inspelen op wat de lokale partijen nodig 

hebben. En dat is meestal niet een nieuw plan.  De top benadrukte daarbij het belang van 

vrijheid voor ondernemerschap en aandacht voor hoe de visie van het nieuwe kabinet 

rondom ‘Groene Groei’ past bij de visie van provincies en stakeholders. 

Uitkomsten

‘‘Ga als overheid zelf geen gemeenschappen bouwen. Kijk 

waar gemeenschappen zitten en vraag wat ze nodig hebben.’’

Floor Siegler 

Auteur ‘Een wereld van Gemeenschappen.’
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Henk Emmens, gedeputeerde bij de provincie Groningen: 

 “Hoe kleiner je de gebieden maakt, hoe beter je elkaar vertrouwt. Er zit veel vakkennis in 

het gebied, waarvan je kunt leren. 

Mulder, VNO-NCW: 

““Het zal je misschien verbazen, maar we houden van heldere normen 

en kaders, zoals die voor de industrie. Dan is het helder waar we naartoe moeten in 

2030, dan is het duidelijk waarin we moeten investeren. Houd ons er maar aan.”

Geert Dijks, directeur HISWA-RECRON: 

“Er is nog te veel verkokering. Recreatie is in het landelijk gebied de grootste economie. 

Jaarlijks worden er 2,5 miljard dagtochten gemaakt in Nederland. Toch wordt het in het 

beleid nauwelijks genoemd.”

Alexa Datema, Rabobank:

“Het grote probleem is dat biodiversiteit, waterkwaliteit en klimaat geen onderdeel zijn 

van de economie.” […]“We gaan dat meewegen als bedrijven met een plan komen. Dan 

gaat het om de duurzaamheid van het bedrijf, welke risico’s het loopt in de toekomst op 

het gebied van biodiversiteit. Dus is het bedrijf in staat om geld te verdienen én is het in 

staat om duurzaamheidsvraagstukken op te lossen?”

In de zaal zit Rinus van ‘t Westeinde, fruitteler in Zeeland en hij vertelt over een 

groep fruittelers die levert aan Albert Heijn. “Er zijn ook  andere manieren om te 

investeren in het landelijk gebied. Zo is er samen met AH, Vogelaar Vredehof en 

telers  een korte keten gevormd waarin samen geïnvesteerd wordt in duurzaamheid, 

biodiversiteit,CO2 Foodprint en reductie van middelen gebruik enz, waarbij de teler 

beloont wordt voor zijn inspanningen.”
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De provincies zien dit gezamenlijke geluid uit de Top als een steun in de rug voor de 

gebiedsprocessen. En dus willen we door. Daar is een langjarige investering voor nodig 

en duidelijke kaders zodat duidelijk is wat wel kan. De deelnemers nodigen het nieuwe 

kabinet uit hierover met hen in gesprek te gaan. 

Bekijk hier de Openingsfilm van de TOP Landelijk gebied

Bekijk hier de aftermovie van de TOP Landelijk gebied

Videobeelden TOP Landelijk gebied

https://www.youtube.com/watch?v=W_ad2EdPjjc&t=3s
https://www.youtube.com/watch?v=W_ad2EdPjjc&t=3s
https://www.youtube.com/watch?v=W_ad2EdPjjc&t=3s
https://www.youtube.com/watch?v=VycoqMT1MV4
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Telefoon:  070 888 1212
E-mail: communicatie@ipo.nl

Den Haag
Herengracht 23

Fotografie: Eelkje Colmjon
Website: eelk.nl

http://eelk.nl

